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Frenštátský

SPOLEČNOST

Frenštát hledá nové strážníky, zatím marně
Práce městských strážníků je nedoceněná. Setkávají se často s kritikou ve svém okolí. „Akorát se staráte o špatně parkující auta“, podobné hodnocení 

si občas vyslechne každý, kdo se rozhodl pracovat pro město jako strážník. Je to opravdu tak jednoduchá profese? Na to odpověděl velitel Městské policie 
Vladimír Pražák.

 Kolik lidí stráží Frenštát, jak jste 
na tom personálně?

Frenštát pod Radhoštěm má dnes 10 
strážníků, kteří nepřetržitě zajišťují veřejný 
pořádek na území města. Navíc máme uza‑
vřeno pět veřejnoprávních smluv s obcemi 
Trojanovice, Tichá, Lichnov, Bordovice 
a Veřovice. Zmíněné obce nezřídily obecní 
policii, ale uzavřely s městem veřejnoprávní 
smlouvu, na jejímž základě může obecní po‑
licie vykonávat úkoly na území zmíněných 
obcí.

 Je teď větší problém doplňovat 
stav lidí než v letech předchozích?

Problém to je. Už půl roku se snažíme 
doplnit místo a nedaří se nám to. Přišli 4 
zájemci. Poté, co jsem jim vysvětlil, že musí, 
absolvoval fyzické prověrky a psychologic‑
ké vyšetření a navíc specializační kurz pro 
strážníky městské a obecní policie, většinu 
to odradilo.

 Kolik jste řešili v minulém roce 
přestupků?

V minulém roce strážníci řešili 1149 
přestupků. To je o 349 více než v roce před‑
chozím. Největší podíl tvořily přestupky 
v provozu na pozemních komunikacích 
a přestupky spáchané překročením nejvyšší 
povolené rychlosti. Přestupky byly řešeny 
napomenutím, v blokovém řízení, oznáme‑
ním příslušnému orgánu nebo předáním 
Policii ČR či jinému orgánu. Na pokutách 
bylo uloženo celkem 326.950 korun, což 
je o 132.450 více než v roce předchozím. 
Zaměřujeme se především na porušování 
vyhlášek ‑konzumace alkoholu na veřejnosti 
a narušování veřejného pořádku.

 Smyslem je prevence.
Ano. Je to tak nastaveno. Smyslem není 

vybírání pokut, ale prevence. V minulém 
roce jsme řešili 94 přestupků spáchaných 
překročením nejvyšší povolené rychlosti. 

K tomu využíváme měřič PRO LASER III, 
který pronajímáme od soukromé firmy.

 Jednou z nejpočetnějších činností 
strážníků je odchyt toulavých zvířat.

Většinu odchycených zvířat tvoří psi, kte‑
ří jsou umístěni do dočasného zařízení vedle 
Kynologického klubu. Strážníci odchytávají 
psy, kteří se pohybují bez dozoru majite‑
le a psy poraněné, nemocné či agresivní. 
V roce 2018 jsme odchytili celkem 68 psů, 
což je o 5 více než v roce 2017. Ve čtyřech 
případech nebyl zjištěn majitel a pes byl 
dopraven do útulku ve Vlčovicích. Ostatní 
psi pak byli předáni svým majitelům. V po‑
rovnání s jinými roky se snižuje počet nevy‑
zvednutých psů a za pomocí sociálních sítí 
se snižuje i časová prodleva, kdy si majitelé 
zatoulané pejsky vyzvednou.

 Novinkou je využití Mobilní apli-
kace, jak vám pomáhá?

Tento systém nám usnadňuje a zrychlu‑
je práci, protože umožňuje přímo v terénu 
zdokumentovat nejen zjištěné přestupky, 
ale také naši běžnou činnost, jako jsou po‑
chůzky, kontroly a dohledy v problémových 
lokalitách. Samozřejmostí je automatické 
převzetí adresního místa události pomocí 
souřadnic GPS, takže odpadá zdlouhavý 
zápis místa události, nebo konkrétního ad‑
resního bodu. Součástí modulu je i možnost 
provedení fotodokumentace, která je sou‑
časně se záznamem odeslána do serverové 
části agendy Městská policie. Největší no‑
vinkou mobilní aplikace je možnost ověřit 
osobu, s níž strážník jedná, přímo v celore‑
publikových Základních registrech, nikoliv 
pouze v lokálních registrech obyvatel obce.

 Bude pokračovat ve forenzním 
značení kol syntetickou DNA?

Budeme pravděpodobně od května. 
V roce 2018 zpracovala městská policie dvě 
žádosti na dotační tituly z projektů Minister‑

stva vnitra ČR. Na zabezpečení majetku fo‑
renzním identifikačním značením syntetic‑
kou DNA proti krádežím. Od dubna 2016 
je na městské policii zřízeno místo asistenta 
prevence kriminality, které bylo dva roky 
podporováno Úřadem práce. Dvouletý pro‑
jekt Úřadu práce na daného asistenta skon‑
čil v dubnu 2018. Proto jsme využili mož‑
nosti dotačního titulu, kterým lze finančně 
podpořit působení asistenta prevence kri‑
minality. V obou případech jsme byli úspěš‑
ní a v případě působení asistenta prevence 
kriminality se dokonce jedná o podporu na 
3 roky. Kromě zmíněných dvou projektů, 
využíváme i městský kamerový dohlížení 
systém a v letošním roce bude opět žádat 
o dotaci z programu Prevence kriminality 
na jeho modernizaci. V současné době je na 
území města celkem 13 kamer.

 Dohled nepřetržitě zajišťuje 
dvoučlenná hlídka strážníků?

Ano. Na území města se standardně po‑
hybuje dvoučlenná hlídka strážníků, ale ta 
pochopitelně nemůže být na všech potřebných 
místech. Proto ke zvýšení pocitu bezpečí ve 
městě potřebujeme i pomoc občanů. V případě, 
že jsou svědky porušení zákona nebo vyhlášek 
města, žádáme o oznámení nebo o podání svě‑
dectví. Mnoho pachatelů uniká spravedlnosti, 
protože není dostatek svědků, nebo se žádní 
nepřihlásí.

 Na které číslo mohou občané vo-
lat? Využíváte i sociální sítě?

Oficiální webové stránky nemáme, ale vy‑
užíváme facebookovou skupinu Krádeže ve 
Frenštátě, kde zavěšujeme fotky nalezených 
zvířat a věcí. A občané se mohou na nás ob‑
rátit vedle tísňové linky 156 také na mobilní 
telefon hlídky 602 852 316.

Děkuji za rozhovor, 
Romana Stejskalová

Advokát z Novojičínska Tomáš Panáček, 
řeší na území našeho kraje řadu případů. Hájí 
mimo jiné zájmy běžných lidí, kteří častokrát 
ne vlastní vinou naletí nekalým obchodníkům 
a kriminálním živlům.  V pravidelných fejeto-
nech bude vás, čtenáře zpravodaje, seznamo-
vat s některými příběhy, v nichž nebude chybět 
rada, jak se podobným situacím vyhnout ane-
bo z nich vyjít s čistým štítem.

Boty – Chudá příbuzná
Známe to všichni, zimní sezóna je 

pro mnohé sezónou plesovou. Pře‑
devším dámy by se rády na plesech 
ukázaly ve věcech nových a nikoli 
loňských. Oznámení „kamarádky“, 
že vám ty loňské šaty a boty „zase“ 
velmi sluší, se nemusí jevit zrovna za 
upřímné. Prostě, nová róba je potřeb‑
ná a basta. Podobně jsou na tom muži, 
kterým nezbyde než vyhovět výtkám 
svých žen, aby si koupili konečně nové 
boty, aby přestali vedle krásně oděné 
partnerky vypadat jako „chudí pří‑
buzní“. Co si budeme povídat, taková 
koupě není žádná levná záležitost. 
O to více může radost z koupě pokazit 
vada, která by se na zakoupených vě‑
cech projevila.

Ve své praxi jsem se setkal s přípa‑

dem, kdy paní Alena reklamovala ple‑
sové boty na podpatku s tím, že jí na 
špičce hned po prvním plese popras‑
kaly. Kupovala je v renomovaném ob‑
chodě s očekáváním kvality. Abych to 
zkrátil, obchod se po dlouhých třiceti 
dnech vyjádřil, že reklamaci neuzná‑
vá, jelikož boty byly nošeny v rozporu 
s podmínkami k užití. Při koupi totiž 
prodejce vložil paní Aleně do krabice 
s botami leták s podmínkami k užití, 
kde bylo uvedeno, že tyto boty neslou‑
ží k venkovnímu užití. Vada byla údaj‑
ně způsobena vlhkem a nepřiměřenou 
chůzí po sněhu. Co v takovém případě 
dělat?

Zjednodušeně řečeno, zákon chrá‑
ní spotřebitele tak, aby nebyl na svých 
právech zkrácen a jasně stanoví, že 
v případě, nahlásíte ‑li vadu u věci 

(v tomto případě u bot) do 6 měsíců ode 
dne koupě, má se zato, že věc byla vad‑
ná už v době koupě. To, že obuv nebyla 
použita ve sněhu, není ani třeba proka‑
zovat. To musí prokázat prodávající.

V tomto případě nezbylo, než pro‑
dejci vyvrátit jeho názor a sepsat výzvu 
k vrácení peněz. Prodejce nakonec 
reklamaci rozumně uznal a kupní 
cenu vrátil. Proto neztrácejte hned po 
prvním neúspěchu naději a trvejte na 
svých právech!

Po dobu vyřizování reklamace byla 
ubohá paní Alena odkázána na své 
staré ochozené lodičky. A co na to 
manžel? Ten se mohl po právu cítit 
poškozeně, že má vedle sebe „chudou 
příbuznou“.

Tomáš Panáček, 
advokát

Těšíte se na ples a nemáte boty, pozor s nákupem

Tomáš Panáček
advokát


